
MAGISTRÁT MĚSTA ÚSTÍ NAD LABEM 

Odbor kultury, sportu a sociálních služeb 

Velká Hradební 8, 400 01 Ústí nad Labem 

 

Zápis č. 7 

ze zasedání Kulturní komise RM dne 1. listopadu 2016 
 

Přítomni:  dle prezenční listiny 
 

Omluveni:   
 

Kulturní komise je usnášení schopná 6 hlasy.  
 

Program jednání 

1. Zahájení 

2. Schválení zápisu č. 6 z jednání  dne 30. 8. 2016 

3. Žádosti o změnu údajů v žádostech o poskytnutí dotací v oblasti kultury pro rok 2016 

4. Program pro poskytování dotací z Fondu Rady města v roce 2017 

5. Různé 

 

Kulturní komise schvaluje program jednání. 

 

HLASOVÁNO:   6 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje program 6. jednání KK v roce 2016. 
 

 

1. Zahájení 

Předseda komise Jaroslav Pém přivítal přítomné členy komise a zahájil jednání. 
 

Schválení zápisu z minulého jednání: 

Návrh na usnesení: Kulturní komise schvaluje zápis z 6. jednání KK, která se konala 30. 8. 

2016. 

 

HLASOVÁNO:  6 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje zápis z 6. jednání KK, konané dne 30. 8. 2016. 
  

 

2. Žádosti o změnu údajů v žádostech o poskytnutí dotací v oblasti kultury pro rok 2016 

Na OKSS byly doručeny žádosti o změnu údajů dotací v oblasti kultury od níže uvedených 

příjemců. Zejména se jedná o změnu rozpočtů v návaznosti na poskytnutou výši dotace a 

změnu termínu konání akcí.  

 

Usnesení: 

Kulturní komise souhlasí se žádostmi o změnu údajů dotací v oblasti kultury od níže uvedených 

příjemců s uvedeným účelem poskytnutí dotace: 

a) Obraz doby z. s. – „Místní příběhy – cyklus výstav a akcí“ (změna rozpočtu 

v návaznosti na poskytnutou výši dotace); 

b) Veselá Brná z. s. – „Den Brné“ (změna rozpočtu v návaznosti na poskytnutou výši 

dotace); 

c) Kruh fest, spolek – „Kulturní festival Kruh“ (změna termínu a místa konání akce); 



d) YMCA v Ústí nad Labem – „Adventní koncerty 2016“ (změna rozpočtu v návaznosti na 

poskytnutou výši dotace a změna termínu konání akce) 

e) Svaz tělesně postižených v ČR z. s. – „Vánoční posezení“ (změna rozpočtu akce 

v návaznosti na poskytnutou výši dotace a změna termínu konání akce) 

f) TS Freedom z. s. – „Reprezentace města Ústí nad Labem na mistrovství světa 

Performing art“ (změna statutárního zástupce) 

g) Romance z. s. – „Koncert k 20. výročí založení pěveckého sboru Romance v Ústí nad 

Labem“ (změna názvu, sídla a statutárního zástupce) 

h) Hůdová Marcela – „Čtyřdílné videopásmo s názvem Máme rádi Ústí“ (změna termínu 

ukončení projektu do 31. 7. 2017 – za předpokladu, že finanční prostředky budou 

použity do konce roku 2016 a bude dodržen termín vyúčtování) 

i) Balvín Jaroslav – „Sborník kurzu tvůrčího psaní na téma Ústí nad Labem“ (změna 

rozpočtu v návaznosti na poskytnutou výši dotace) 

 

HLASOVÁNO:              6 pro            0 proti               0 zdržel se  

 

3. Program pro poskytování dotací z Fondu Rady města Ústí nad Labem v roce 2017 

Členům kulturní komise byl tajemnicí zaslán Program pro poskytování dotací z Fondu Rady 

města Ústí nad Labem v roce 2017 z rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem.  

K tomuto programu se vyjadřují všechny dotčené komise RM (Kulturní komise, Komise 

mládeže a sportu, Školská komise, Komise pro sociálně zdravotní problematiku a místní 

Agendu 21). Do programu byly zapracovány poznámky navržené Právním odborem, oddělením 

právním. Tento program je přílohou č. 1 tohoto zápisu. Dotační program na rok 2017 bude 

předložen ke schválení Zastupitelstvu města Ústí nad Labem na jednání dne 7. 12. 2016.  

K tomuto bodu proběhla diskuze. 

JUDr. Tajchnerová – není nezbytné tyto žádosti předkládat komisím k vyjádření, návrh na 

podpoření či nepodpoření jednotlivých žádostí by mělo dávat přímo vedení města, žádosti by 

měly být nejprve podány řádně do vyhlášených dotačních titulů a teprve žádosti, které jsou 

mimořádné nebo obtížně zařaditelné teprve předloženy do tohoto dotačního titulu 

p. Janeček – bylo by vhodnější vytvořit „zvláštní“ komisi k projednání žádostí podaných do 

tohoto dotačního titulu, např. na Krajském úřadu Ústeckého kraje rozhoduje o žádostech 

z fondu hejtmana komise složená z hejtmana, náměstků hejtmana, příslušného vedoucího 

odboru atp. a pokud činí součet požadavků od jednoho žadatele více než 200 tis. Kč musí 

dotace schválit i zastupitelstvo kraje a nikoli pouze rada kraje. 

p. Pém – stává se, že  žádosti o kterých již kulturní komise jednala a nedoporučila poskytnutí 

dotace, jsou opět žadateli podány do tohoto fondu a komise se jimi musí opět zabývat 

Mgr. Kůrka – o žádostech do tohoto fondu by mělo jednat pouze vedení města 

 

Příchod p. Hyškové. Komise je nyní usnášení schopná 6 hlasy. 

 

Návrh na usnesení: Kulturní komise RM nedoporučuje tento systém poskytování dotací 

z Fondu Rady města Ústí nad Labem Ústí nad Labem v roce 2017 a doporučuje zapracovat 

systém dle modelu Krajského úřadu Ústeckého kraje. 

 

 

HLASOVÁNO:  6 pro 0 proti 0 zdržel se 

 

 

 

 



Usnesení: 

Kulturní komise RM nedoporučuje tento systém poskytování dotací z Fondu Rady města Ústí 

nad Labem Ústí nad Labem v roce 2017 a doporučuje zapracovat systém dle modelu Krajského 

úřadu Ústeckého kraje. 

 

4. Různé 

Veřejný sál Hraničář – žádost o zařazení do rozpočtu města Ústí nad Labem na rok 2017 

 Dne 19. 10. 2016 byla podána žádost o  zařazení Veřejného sálu Hraničář, z. s. do rozpočtu 

města Ústí nad Labem pro rok 2017. Požadovaná částka činí 2 mil. Kč. Jednání se zúčastnil 1. 

náměstek primátorky města MUDr. Jiří Madar. Komisi informoval o návrhu rozpočtu města 

Ústí nad Labem v oblasti kultury. Dotační program je navržen ve výši 5 100 tis. Kč, dojde 

k navýšení rozpočtu Severočeského divadla s. r. o. a Činoherního studia Ústí nad Labem p. o. 

V zájmu města by mělo být lepší využití prostor v Domu kultury Ústí nad Labem. 

K tomuto bodu proběhla diskuze. 

p. Hyšková – Veřejný sál Hraničář si za dva roky vybudoval tradici prostoru, dobrou 

návštěvnost a různorodost akcí, které v Ústí významně rozšířily nabídku kulturního vyžití 

různých skupin a významně přispěly k posílení komunitního života. Náklady na provoz a 

zjištění aktivit v budově Hraničáře převažují svým rozsahem nad běžnými žadateli, žádajících 

město o podporu a na pokrytí tak nestačí prostředky z klasických žádostí vypisovaných 

městem. Bylo by vhodné, kdyby město podpořilo v obdobné výši jako např. GEF, aby provoz 

zůstal zachován. Tuto situaci by bylo ideální řešit víceletým grantem či kulturní koncepcí. 

p. Janeček – upozornil na nárůst nákladů především v oblasti mzdových prostředků. Podporuje 

systém jednotlivých žádostí a tím podpory jednotlivých akcí s ohledem na lepší kontrolu 

využití finančních prostředků. 

JUDr. Tajchnerová – vyjádřila podporu zachování kulturní rozmanitosti, tzn. podpora 

zachování činnosti VS Hraničář 

Kulturní komise RM je pro zachování finanční podpory Veřejného sálu Hraničář z. s. formou 

podpory jednotlivých akcí, příp. celoroční činnosti v rámci vyhlášeného dotačního programu 

v oblasti kultury pro rok 2017. 

 

Kulturní koncepce – náměstek MUDr. Madar informoval členy o jednáních se zástupci FUD 

UJEP, práce na kulturní koncepci opět pokračují. 

 

Činoherák Ústí z. s. – p. Janeček vznesl dotaz, jak dopadlo odvolání proti platovému výměru 

odvodu části příspěvku z roku 2014. Ing. Kohl zjišťoval situaci na příslušném odboru KÚ 

avšak zatím rozhodnutí nebylo učiněno. 

 

Další jednání Kulturní komise RM se uskuteční 

v úterý 29. 11. 2016 od 14.00 hod. v zasedací místnosti Rady města 

 

 

Zapsala:  Bc. Martina Čmejlová  _______________________ 

  

 

Ověřila: Bc. Barbora Hyšková     _______________________ 

 

 

 

 

  ________________________      __________________________ 

      JUDr. Ilona Tajchnerová                   Jaroslav Pém 

     místopředsedkyně komise                            předseda komise 


